JOB DESCRIPTION

Budget/Establishment/Unit:

Army Adventure Training Group (Army AT Group)
Branch/Department: 


Army Adventurous Training Wing (Harz) (AATW(H))
Location:




Sonnenberg 
Post Title:




Instructor
Grade:




C5
Responsible to:

Works under general supervision and is responsible to the OC through the Chief Instructor.

Vetting Requirement:           

Cat 4
For regular employment with Germany Central
1. 
GENERAL
He/she is responsible for the safe conduct of adventurous training at the AATW(H) and for ensuring that all instruction carried out is in accordance with AATW(H) Standing Operating Procedures (SOPs) and Army AT Group Orders, Responsibilities and Processes (ORPs).
2. 
MAIN DUTIES
a. The safe conduct of adventurous training as directed by the OC/Chief Instructor in accordance with current regulations and the promotion of Joint Service adventurous training philosophy.
b. The instruction of groups as directed in accordance with SOPs and ORPs.

c. Produce reports on all students under his/her instruction recommended for attendance on courses.
d. Carry out regular safety checks on AATW(H) equipment, including safety logbooks as directed by the OC/Chief Instructor.
e. Liaise with local authorities in emergencies.
f. Carry out duties as a Foundation Course Deliverer.
g. As a member of the training staff he/she is responsible to the OC for ensuring that the highest standards of safety are maintained on both summer and winter training. Individual responsibilities are as follows:
(1) Ensure that safety log books are maintained and kept up to date and injuries are correctly reported and recorded as detailed in SOPs.
(2) Ensure that after each course, both summer and winter, all stores and equipment are inspected by a competent person prior to be handed back into the store.
(3) Report any breaches of safety regulations and equipment faults or damage to the Trg Coord.
h. At all times is responsible for safety of the students under his/her supervision and may be required to make rapid independent decisions in a risk to life situation.
3. 
OTHER DUTIES

a. On request of the employer, he/she must attend courses, which are suitable to improve his/her professional skills to remain SQEP (Suitably Qualified and Experienced person).
b. Is required to deputise for other personnel during their absence as directed by the employer.
c. Carry out any other duties, which are within the scope of the employer’s right of directive.
d. The Instructor works with the minimum of supervision and implements adventurous training in accordance with current policies, objectives and course syllabi as directed by CO Army AT Group.
e. Works generally in the open, in hard and arduous areas, often for long hours.
f. He/she is to comply with and be conversant with all AATW(H) Standing Orders.
4.
 DRIVING OF DUTY VEHICLES
Is required to drive duty vehicles and must hold at least a class B, D1 and D1E driving licence and FMT 600.
5. 
OVERTIME/WORK ON SUNDAYS AND/OR PUBLIC HOLIDAYS
a. Must work overtime on request of the employer.

b. Must perform work on any day of the week and Public Holidays on request of the employer.

6. 
SHIFT WORK/ROTATING SHIFT WORK
Regular shift work or rotating shift work is not a feature of the employment.

7. 
ON-CALL DUTIES
On-call duties are not a feature of the employment.
8. 
MEDICAL
A medical examination is not a prerequisite for this employment. However, employees must undergo medical examinations in accordance with Health and Safety at Work provisions or other relevant provisions as necessary.
9. REQUIRED PROFESSIONAL QUALIFICATIONS/EXPERIENCE
a.  Essential:

(1) Must have at least one years’ practical experience in the delivery of adventurous training activities.
(2) Must hold at least one of the following Military or Civilian qualifications:
Mountain Biking

Mountain Bike Leader, or Higher (Military)

British Cycling Level 3 Leader (Civilian)

Mountain Bike Instructor Award Scheme (MAIS) Level 3 Leader (Civilian).

Mountain Bike Coaching UK Technical Trail Leader 2 (Civilian).
Rock Climbing
Rock Climbing Leader or Higher (Military).

Mountaineering Climbing Instructor (MCI) (Civilian).

(3) Driving licence class B, D1 and D1E.
b.  Desirable:

(1) Any qualifications in the following disciplines:
Paddlesport (Open Canoe or Kayak) - A swimming test for outdoor water activities is a pre-requisite if these qualifications are held:
British Canoe Union Level 3

UK Canoe Coaching L2 4*

British Canoe Union White Water Coach or Higher 
Nordic Skiing

Nordic Foundation 1 or Above

Mountaineering (Summer) 

Summer Mountain Leader or Higher (Military).

Mountain Instructor Award (MIA) (Civilian).

Alpine Skiing

British Alpine Ski Instructor Level2 or above

10. HEALTH AND SAFETY AT WORK
Postholders are obliged to take care of their own safety and health at their place of work within their ability and in accordance with the instructions and orders of the employer. Furthermore, they are also obliged to take care of the safety and health of persons, who are affected by their actions or omissions at work. Within the frame of these rules, they are especially required to use machinery, equipment, tools, working substances, working materials, transport aids and any other working aids as well as protective equipment and the issued personal protective equipment in accordance with the requirements. They must report any direct and considerable danger to health and safety as well as failures of the safety systems to the employer or the relevant supervisor without any undue delay.

11. TRAVEL EXPENSES 

Postholders are not entitled to payments for kilometres driven to and from place of work to residence. If they are required to perform their duties outside the employment agency they will be entitled to travel claims in accordance with the current regulations.
12. ORGANISATION CHART
The post holder’s position in the organisation is shown below, but may change due to reorganisation or a redeployment and addition to staff.

CO Army AT Group
|

OC AATW(H)

|

Chief Instructor
|

Instructor

A change of the organisational chart upon a reorganisation, a redeployment or addition to staff will not require a notice to change of employment contract. The post holder will be given a new organisation chart upon the change
___________________



______________________________

Date







Signature Employee
STELLENBESCHREIBUNG
Budget/Abteilung/Einheit:

Army Adventure Training Group (Army AT Group)

Abteilung:


Army Adventurous Training Wing (Harz) (AATW(H))

Ort:





Sonnenberg

Stellenbezeichnung:


Instructor – Ausbilder*in
Eingruppierung:



C5
Verantwortlich gegenüber:

Arbeitet unter allgemeiner Aufsicht und ist gegenüber dem/der OC durch den/die Chief Instructor (leitende/n Ausbilder*in) verantwortlich
Sicherheitsüberprüfungsstufe
Cat 4

Zur regelmäßigen Beschäftigung bei Germany Central
1. 
ALLGEMEIN
Er/sie ist verantwortlich für die sichere Durchführung des Outdoor-Trainings bei AATW(H) und stellt sicher, dass alle Anweisungen nach AATW(H) Betriebsanweisung (SOPs) und Army AT Group Auflagen, Verantwortlichkeiten und Abläufen (ORPs) ausgeführt werden.

2. 
HAUPTAUFGABEN
a. Die sichere Durchführung des Outdoor-Trainings wie vom OC/Chief Instructor angewiesen, nach den geltenden Vorschriften und die Förderung der Joint Service Adventurous Training Philosophie.
b. Die Ausbildung von Gruppen, wie angewiesen unter Einhaltung der SOPs und ORPs.

c. Erstellt Berichte für alle Kursteilnehmer*innen in seiner/ihrer Ausbildung, die zur Kursteilnahme vorgeschlagen wurden.

d. Führt regelmäßige Sicherheitsüberprüfungen der AATW(H)-Ausrüstung durch, einschließlich Sicherheitsprotokoll, wie vom OC/Chief Instructor angewiesen.
e. Arbeitet in Notfällen mit örtlichen Behörden zusammen.

f. Führt die Aufgaben eines/einer Grundkursausbilders*in aus.

g. Als Mitglied des Ausbildungsstabes ist er/sie dem/der OC gegenüber verantwortlich sicherzustellen, dass der höchste Sicherheitsstandard bei sowohl Sommer- als auch Wintertraining eingehalten wird. Individuelle Verantwortlichkeiten sind wie folgt: 
(1) Stellt sicher, dass Sicherheitsprotokolle auf dem neuesten Stand sind und Verletzungen korrekt gemeldet und nach der Betriebsanweisung aufgezeichnet werden. 

(2) Stellt sicher, dass nach allen Kursen, sowohl Sommer als auch Winter, alle Ausrüstungsgegenstände von einer entsprechend ausgebildeten Person inspiziert werden, bevor sie ins Lager zurückgegeben werden.
(3) Meldet dem/der Training Coordinator jegliche Verletzung der Sicherheits-vorschriften und Ausrüstungsmängel oder -schäden. 
h. Ist jederzeit für die Sicherheit der Kursteilnehmer unter seiner Leitung verantwortlich, und muss unter Umständen in einer lebensbedrohlichen Situation schnelle und unabhängige Entscheidungen treffen. 
3. 
NEBENTÄTIGKEITEN
a. Muss nach Aufforderung des Arbeitgebers an Kursen/Weiterbildungsmaßnahmen, die der Verbesserung der beruflichen Fähigkeiten dienen, und weiterhin als SQEP (Suitably Qualified and Experienced Person) qualifizieren, teilnehmen. 
b. Übernimmt in Abwesenheit die Vertretung für andere Mitarbeiter, wie vom Arbeitgeber angeordnet.
c. Verrichtung anderer Tätigkeiten im Rahmen des Direktionsrechts des Arbeitgebers.

d. Der/die Ausbilder*in arbeitet mit minimaler Aufsicht und setzt das Outdoor-Training unter Einhaltung der aktuellen Vorschriften, Kursziele und Kursinhalte um, wie vom CO Army AT Group angewiesen.
e. Arbeitet überwiegend im Freien, in schwierigem und beschwerlichem Terrain, häufig über einen Zeitraum von mehreren Stunden.
f. Er/sie muss mit allen AATW(H)-Dienstvorschriften vertraut sein und ihnen Folge leisten.
4.
FAHREN VON DIENSTFAHRZEUGEN
Muss Dienstfahrzeuge fahren und im Besitz eines Führerscheins der Klasse B, D1 und D1E sowie des dienstlichen Fahrerlaubnisscheins sein.
5. 
MEHRARBEIT / ARBEIT AN SONN- UND/ODER FEIERTAGEN
a. Muss auf Anordnung des Arbeitgebers Mehrarbeit leisten.
b. Arbeitet auf Aufforderung des Arbeitgebers an jedem Tag der Woche sowie an Feiertagen.
6. 
SCHICHTARBEIT / WECHSELSCHICHT
Regelmäßige Schichtarbeit bzw. Wechselschicht ist kein Merkmal der Beschäftigung.
7. 
RUFBEREITSCHAFT
Rufbereitschaft ist kein Merkmal der Beschäftigung.
8. 
ÄRZTLICHE UNTERSUCHUNG
Eine ärztliche Untersuchung ist im Hinblick auf diese Stelle nicht erforderlich. Er/Sie muss sich jedoch ärztlichen Untersuchungen gemäß den Arbeitssicherheitsvorschriften oder anderen relevanten Vorschriften unterziehen.
9.
ERFORDERLICHE BERUFLICHE QUALIFIKATION / ERFAHRUNG
a.  Notwendig:

(1) Mindestens einjährige praktische Erfahrung in der Bereitstellung von Outdoor Training – Aktivitäten.
(2) Muss mindestens eine der folgenden militärischen oder zivilen Qualifikationen besitzen:
Mountain Biking
Mountainbike-Führer oder höhere Qualifikation (Militär).
Britischer Radsport Level 3 Leader (Zivil).
Mountain Bike Instructor Award Scheme (MAIS) Level 3 Leader (Zivil).

Mountain Bike Coaching UK Technical Trail Leader 2 (Zivil).
Berg- und Felsklettersport
Rock Climbing Leader oder höherwertig (Militär).

Mountaineering Climbing Instructor (MCI) (Zivil).

(3) Fahrerlaubnis Klasse B, D1 and D1E.
b.  Wünschenswert:

(1)   Jedwede Qualifikation in den folgenden Disziplinen:
Paddelsport (offenes Kanu oder Kajak) - Ein Schwimmtest für Freiwasseraktivitäten ist eine Voraussetzung, wenn diese Qualifikationen vorhanden sind
British Canoe Union Level 3

UK Canoe Coaching L2 4*

British Canoe Union White Water Coach oder höherwertig
Nordischer Skisport 
Nordic Foundation 1 oder höherwertig 
Bergsteigen (Sommer) 

Summer Mountain Leader oder höherwertig (Militär)

Mountain Instructor Award (MIA) (Zivil)

Alpines Skifahren
British Alpine Ski Instructor Level 2 oder höherwertig
10.
GESUNDHEIT UND SICHERHEIT AM ARBEITSPLATZ
Der/die Stelleninhaber/in ist verpflichtet, nach seinen/ihren Möglichkeiten sowie gemäß der Unterweisung und Weisung des Arbeitgebers für seine/ihre Sicherheit und Gesundheit bei der Arbeit Sorge zu tragen. Ferner ist er/sie auch verpflichtet, für die Sicherheit und Gesundheit der Personen zu sorgen, die von seinen/ihren Handlungen oder Unterlassungen bei der Arbeit betroffen sind.  Im Rahmen der vorstehend genannten Vorschriften, hat er/sie insbesondere Maschinen, Geräte, Werkzeuge, Arbeitsstoffe, Transportmittel und sonstige Arbeitsmittel sowie Schutzvorrichtungen und die ihm/ihr zur Verfügung gestellte persönliche Schutzausrüstung bestimmungsgemäß zu verwenden. Er/Sie hat dem Arbeitgeber oder dem zuständigen Vorgesetzten jede von ihm/ihr festgestellte unmittelbare erhebliche Gefahr für die Sicherheit und Gesundheit sowie jeden an den Schutzsystemen festgestellten Defekt unverzüglich zu melden. 
11.
REISEKOSTEN 

Der/die Beschäftigte hat keinen Anspruch auf Fahrtkostenerstattung für Fahrten zwischen dem Wohn- und Arbeitsort. Sollte der/die Beschäftigte seine/ihre Tätigkeiten außerhalb der Dienststelle verrichten müssen, so hat er/sie gemäß den gegenwärtig gültigen Bestimmungen Anspruch auf Reisekostenerstattung. 
12.
ORGANISATIONSDIAGRAMM
Der Platz des Stelleninhabers/der Stelleninhaberin innerhalb der Organisation ist in der nachstehenden graphischen Darstellung ausgewiesen, kann sich jedoch aufgrund von Reorganisationsmaßnahmen, einer Umsetzung oder der Schaffung von zusätzlichen Stellen ändern. 
CO Army AT Group
|

OC AATW(H)

|

Chief Instructor

|

Instructor

Eine Änderung des Organisationsaufbaus nach einer Reorganisation, einer Umsetzung oder der Schaffung zusätzlicher Stellen bedarf keiner Änderungskündigung. Der Stelleninhaber/die Stelleninhaberin erhält nach der Änderung eine neue graphische Darstellung des organisatorischen Ablaufs.
___________________



______________________________

Datum






Unterschrift Beschäftigte/r
2

